
V úvodu zahájení mezinárodní konference, která se konala při příležitosti ukončení projektu 
obnovy Květné zahrady, pozdravila účastníky předsedkyně Klubu UNESCO MUDr. Eva 
Nováková následujícími slovy: 

„V tyto dny je opravdu dost důvodů k radosti neboť se završuje realizace ambiciosního 
projektu, který je úžasnou příležitostí jak pro obě zahrady, zámek ale i město. Teď bude 
záležet jen na těch, kterým je svěřeno jeho naplnění a pokračování, zda se opravdu stane 
Kroměříž národním centrem zahradní kultury a proč ne i evropským centrem. Obě zahrady 
mají k tomu všechny předpoklady, vždyť se jim dostalo toho nejvyššího ocenění. Jsou 
zapsány na seznam světového kulturního dědictví UNESCO, neboť představují vrchol 
zahradní kultury. Není pochybnosti, že právě díky zápisu zahrad a Arcibiskupského zámku na 
seznam světového kulturního dědictví UNESCO je projekt NCZK realizován včetně 
významné finanční podpory. Připomínám, že zápis inicioval a významně se na něm podílel 
Klub UNESCO. O realizaci se společně zasloužili představitelé města a Okresního úřadu 
zejména zde přítomný Petr Dvořáček a Miroslav Pilát. Všem, pro které po radosti 
z vykonaného díla nastává velmi náročná fáze udržitelnosti projektu, přejeme hodně síly, aby 
měli dostatek invence i podpory nejen morální ale také finanční. Dle našich možností za Klub 
UNESCO mohu přislíbit spolupráci. Konference s tématikou historických zahrad, které Klub 
UNESCO z iniciativy tehdejšího předsedy A. Lukáše začal pořádat od roku 1998, se staly 
tradicí. Máme samozřejmě radost i z toho, že nachází v NCZK pokračovatele.  

Na závěr dovolte, abych poděkovala všem, kteří projekt NCZK připravili a realizovali.  
 


